
Verslag van het OOGO Gemert-Bakel op 20 oktober 2022, 10.00-12.00 uur   
Gemeentehuis Gemert-Bakel 
 
Aanwezig: Arn Bresser (Commanderij College), Maarten Ebbing (Jenaplanschool De Pandelaar), 
Sultan Solak (Platoo).  
Wethouder W. Steeghs, Marlou Meertens, Elly Lucassen (verslag)  
Afwezig: Ab Groen (Stichting GOO) 
 
1. Opening, mededelingen en vaststellen agenda  

- De handtekening onder het RPO komt maandag in het POHO aan de orde. Daarna afhandeling. 
- Hackshield: Er is een stukje tekst naar de scholen gestuurd en zij zijn gevraagd om in hun 
communicatie naar ouders aandacht te schenken aan Hackshield.  
* Vraag voor het OOGO is om dit even onder de aandacht te brengen.  
-De folders van de buurtsportcoaches zijn bekend.  De buurtsportcoach komt niet op de scholen 
van de Pandelaar en Het Einder.  
- De tweede VO school (Merletcollege in Mill met 450 leerlingen) in de regio gaat sluiten 
vanwege een structurele daling van het leerlingaantal. Het Commanderij College is gevraagd of 
zij iets in de regio iets willen invullen. Momenteel is er nog geen concrete vraag. 
2 jaar geleden is deze school samengevoegd met OMO. De overweging voor sluiting is 
hoofdzakelijk bedrijfsmatig en er wordt niet gekeken naar leefbaarheid en kinderen. Het bestuur 
in Tilburg zit op afstand en zij lijken geen idee te hebben wat de impact is in de regio. De school 
zit in een relatief nieuw gebouw. De kinderen moeten nu 13/14 km fietsen en dit is niet prettig.  
Stevensbeek (met 1100 kinderen) is al dicht  en er is regionaal een stuk minder keus dus het 
aanbod verschraalt. Er is weinig openbaar vervoer.  
* Coco informeert de partijen als er een concrete vraag ligt.  
 

2. Vaststellen verslag OOGO 14 juli 2022 (bijlage 1) 

Dhr Groen heeft per mail verzocht om de onderstaande wijziging door te voeren voor het verslag en 
dit wordt akkoord bevonden.  

- Ondanks dat deze aanvraag niet binnen de termijn is ontvangen, heeft het college de 
aanvraag wel inhoudelijk beoordeelt omdat deze aanvraag n.a.v. gesprekken tussen Stg. 
GOO en de portefeuillehouder onderwijs is gedaan en er door de raad een 
voorbereidingskrediet beschikbaar is gesteld voor onderwijshuisvesting.” (Einde citaat) Ik 
maak bezwaar tegen deze formulering. GOO is vanaf begin dit jaar in gesprek met de 
portefeuillehouder over vervangende nieuwbouw voor KC Berglaren en heeft daartoe bij 
haar in de vorm van een verslag van een uitgevoerd onderzoek goed onderbouwde keuzes 
aangegeven. Na eerst een mondeling verzoek te hebben gedaan bij de portefeuillehouder 
om op basis van de gemeentelijke begroting ons een voorbereidingskrediet toe te kennen, is 
(met vertraging) aangegeven dat we daartoe een schriftelijk verzoek moesten doen bij B&W. 
In overleg met de portefeuillehouder is toen een formele brief gestuurd (inderdaad in april), 
waarbij ook de inhoud van de brief (zoals hoogte bedrag) vooraf is afgestemd met de 
portefeuillehouder. De inhoudelijke reactie vanuit ‘de gemeente’ op onze april-aanvraag is 
niet eerder gekomen dan in september.  
 

- Afhankelijk van de demografische ontwikkelingen wordt Het Venster op termijn afgestoten." 
(Einde citaat) Uit het verslag blijkt niet wie deze uitspraak gedaan zou hebben. Met klem: 
deze uitspraak is niet door GOO gedaan. En, volgens mijn informatie is deze uitspraak in het 
geheel niet gedaan tijdens het OOGO op 14 juli. In de bij het vorige punt aangegeven 
onderbouwde keuzes heeft GOO als sinds eind 2021 bij de portefeuillehouder onderwijs 
aangegeven dat GOO kiest voor vervangende nieuwbouw voor KC Berglaren (school, opvang 



en gym) en voor renovatie van KC Het Venster en KC Petrus Donders. Voor KC Het Venster 
heeft de gemeente ook een SUVIS aanvraag gehonoreerd! 
 
“In de Rips is de vraag naar een nieuwe school maar realisatie is ook mede afhankelijk van 
bedrijfsvoering en solidariteit.  " (einde citaat). Ook hier blijkt niet uit het verslag wie deze 
uitspraak gedaan heeft. Ik wil met klem aangeven dat mij absoluut niet bekend is dat er in de 
Rips een vraag is naar een nieuwe school. GOO heeft in ieder geval geen enkele intentie tot 
een nieuw KC - we zijn uiterst tevreden met de huidige faciliteiten.  

3. NPO Middelen (toelichting op de stand van zaken door Ingrid van Geffen)  
Remko Boesveld heeft contact gezocht met de gemeente met de mededeling van het bedrag 
wat uitbetaald is aan het kunstlokaal, te laag is. De vraag is of het klopt dat het programma Kick 
Arts moeten worden meegenomen. Het voorstel over de inzet van NPO middelen is net in het 
college geweest dus een aanpassing zou snel zijn.  
* Ingrid neemt contact op met Remko Boesveld. Hij kan met een goed plan komen en zorgt voor 
bestuurlijke handtekeningen. Hij kan dan het geld uitgeven. Het programma wordt in 2e helft 
van het jaar opgenomen in het plan  

 
4. Motie boterhammenbar  

Inventarisatie naar de behoefte en draagvlak. In tegenstelling tot het PO is bij het VO de 
armoede meer herkenbaar maar dan gaat het meer over kleding, menstruatie, voeding etc. Er 
zijn allerlei routes om bewoners te bereiken, maar het is de vraag of voeding een taak of rol is 
die bij het onderwijs ligt. Het vraagt veel voorbereiding en de vraag is of dit in een school moet 
gebeuren. Niet alle maatschappelijke problemen kunnen worden opgelost via het Onderwijs. 
Daarnaast speelt schaamte en privacy een rol en ligt pesterij op de loer. 
 
PO: In het PO zien de scholen incidenteel wel eens kinderen die geen of te weinig eten bij zich 
hebben of niet hebben ontbeten. De scholen hebben zelf voldoende mogelijkheden om deze 
kinderen te helpen. De scholen zien geen structurele vraag en daarnaast zien de scholen daarin 
voor zichzelf geen rol; enerzijds omdat de scholen er primair zijn voor onderwijs, er is 
onvoldoende personeel beschikbaar om hierin te voorzien en de scholen zijn van mening dat dit 
op een andere wijze gefaciliteerd moet worden, bijv. via ophoging van een Pas Vooruit.  
 
VO: In het VO zien de scholen wel een duidelijke toename van kinderen in armoede. Het VO sluit 
zich aan bij het PO wat betreft dat dit eigenlijk om een andere wijze gefaciliteerd moet worden.  
 
Menstruatiearmoede en kleren is wel een probleem. Voor menstruatie is afgesproken wel te 
kijken of het mogelijk is om dit aan te bieden op de toiletten, voor voeding is aangegeven dat 
het wenselijk is om bijv. een doos met gesmeerde boterhammen bij de receptie beschikbaar te 
hebben voor incidentele vragen.  
* Wilmie communiceert dit terug naar de raad.  
  

5. Onderwijshuisvesting  
a. S.v.z. Commanderij College Macropedius  

De gemeenteraad heeft ingestemd met het haalbaarheidsonderzoek en de offerte is 
aangevraagd. Naar verwachting wordt dit in feb/maart 2023 geleverd.   
Het meest spannend moment is als het gesprek wordt gevoerd met omwonenden. 
Verwachte oplevering van de school is 2025.  
 

b. Stichting GOO Berglarenschool  
Het voorbereidingskrediet van de Berglarenschool wordt in 4 december a.s. in de gemeenteraad 
behandeld. Er is veel commotie naar aanleiding van een artikel in de krant. De wethouder ligt de 



situatie toe.  
 
In eerste instantie had de gemeente zelf een bureau en dit is ook met Stichting GOO besproken.  
Stichting GOO heeft vervolgens zelf het voorkeursonderzoek gedaan. De wethouder vond dit 
goed om draagvlak te borgen. In het onderzoek zijn 3 varianten uitgewerkt. De school heeft 
uitgesproken 3 locaties te willen handhaven.  
 
De politiek heeft aangegeven wel van 3 naar 2 locaties te willen. De omgeving van het Venster 
vergrijst en leegloop van deze school dreigt. De politiek ziet ruimte voor woningbouw.  
Ook in Gemert Noord is het logisch dat daar een nieuwe school komt. GOO heeft het gevoel dat 
het onverwacht op hun dak is gekomen terwijl de perceptie van de gemeente is dat dit toch al 
langer bekend is. GOO heeft de aanvraag voor het voorbereidingskrediet ingetrokken. Er 
worden door gesprekken geprobeerd om er samen uit te komen. De wethouder snapt dat de 
kwestie reuring geeft op Het Venster.  

 
Vanuit politiek is de reden om van 3 naar 2 te gaan omdat in Gemert-Zuid de komende jaren 
eerder vergrijzing dan groei wordt verwacht. Als 1 locatie in dezelfde straat vernieuwt is de 
ervaring dat deze school nog meer aantrekkingskracht heeft dan nu al het geval is. Daarnaast is 
er vanuit de woningbouwopgave die de gemeente heeft de gedachte dat het terrein van Het 
Venster ingezet kan worden voor woningbouw.  

 
De schoolbesturen geven aan zodra in het nieuws komt dat een school gaat sluiten, dat direct de 
leegloop begint en ouders melden zich niet meer aan.  
 
c. S.v.z. Aanvraag extra klaslokaal De Kleine Kapitein  
Er is ruimte behoefte bij de Kleine Kapitein en daarvoor is budget opgenomen in de gemeentelijke 
begroting 
* De gemeente zal hieraan meewerken 
 
d. Herijking van het IHP (start 2023) (Geagendeerd door dhr. Bressers namens de schoolbesturen) 
IHP  
In 2019 speelde  ten tijde van de ruimtebehoefte bij de Pandelaar al de wens vanuit de raad om 
minder ad hoc te hoeven werken wat betreft onderwijshuisvesting. In het IHP van 2019 is de 
prognose gedaan dat er naar verwachting veel druk zou ontstaan op de Jenaplanschool en de 
Samenstroom. Alles verwijst naar het IHP 2019 maar dit is nooit officieel vastgesteld, noch door het 
onderwijs, noch door de gemeenteraad.  
De scholen willen graag een goed en nieuw vastgesteld IHP met een doorkijk naar de toekomst en 
vanuit het perspectief van het onderwijs. Er is duidelijkheid nodig voor de scholen voor de komende 
10-15 jaar. 
* In het volgende OOGO een offerte-opdracht te hebben waar overeenstemming over de opdracht 
gevonden kan worden.  
 
Financien 
Er is nog geen budget. Hoe zit het met de financiën? De gemeente heeft een sluitende begroting tot 
2026. Er is een eenmalig financieel voordeel, de vraag is of daar een bestemmingsreservering oid 
voor te realiseren is. De wethouder zou dat graag voor onderwijshuisvesting doen. Dat moet dan 
politiek draagvlak hebben. Duidelijkheid hierover kan ook de schoolbesturen helpen. In Deurne is 
bijv. gezegd ‘We willen de komende 4 jaar investeren en daarna niet’. Als de scholen zoiets weten, 
dan kunnen ze daar in meedenken en dan weten ze ook waar ze aan toe zijn.  
 
De gemeente GB zit er financieel nu goed bij. In 2018 is er veel voor bezuinigd waardoor er nu 
financiële ruimte is om dingen te kunnen doen.  



De Pandelaar 
Het betreft een oud gebouw. De Pandelaar kan mee in het proces als daar tempo op zit. De staat van 
het gebouw is echter dermate slecht dat het nodig is om daarin te investeren. De Pandelaar kan nu 
vooruit met het pand maar niet als het proces bijvoorbeeld 3 a 4 jaren duurt. De Pandelaar zit in een 
heel oud gebouw en daarnaast in een gehuurd kantoorpand. Dhr. Ebbing geeft aan dat de huidige 
situatie nog circa 2-4 jaar vooruit kan wat betreft Het Pandje. Ventilatie is het probleem niet, maar 
het gebouw kan niet meer mee om huidig onderwijs goed te kunnen faciliteren.  
 
In offerteonderzoek IHP:  

- Welke financiën zijn fair zowel vanuit onderwijs als gemeente.  
- Kwestie De Pandelaar wat betreft de staat van het gebouw,  

 
 Afspraak: de gemeente komt met een procesvoorstel om in januari te starten.  
 De wethouder gaat naar het college met een concreet procesvoorstel en vragen om een 

krediet om een extern bureau in te huren.  
 In januari 1 x per 4 tot 6 weken bij elkaar om door te pakken op het IHP.  

 
6. Voortgang actieplan LEA – CJG  2019-2022 (bijlage 3) 

Er liggen momenteel geen nieuwe onderwerpen of bestuurlijke vraag. Op uitnodiging kan er een 
presentatie op een onderwerp gegeven worden.  
 
* De scholen willen graag aan de voorkant betrokken worden in het proces als er iets speelt met 
betrekking tot statushouders/COA. Lumens heeft al wel een programma mbt statushouders  dat 
elders draait en dat wordt hier dan ook uitgerold. In het geval een tijdelijk AZC locatie ligt er nog 
geen vraag mbt onderwijs.   
In de regio Helmond is wel gevraagd wat het Commanderij College kan betekenen.  
 
Oekraïense kinderen 
Het is niet duidelijk wat er verwacht wordt mbt Oekraïense kinderen. Het is onduidelijk wat er 
komt en Oekraïense mensen hebben een andere status. Zij kunnen ook gewoon aan het werk. In 
Helmond zijn 300 leerlingen w.o. Oekraïense kinderen.  
Volgend jaar is er ook een verdubbeling van de taakstelling en – nu de IND met een inhaalslag 
bezig is met versnelde huisvesting, zijn er meer gezinsherenigingen met kinderen.   
 

7. Aansluiting passend onderwijs (ter info)  
Gemeenten zijn door het samenwerkingsverband passend onderwijs gevraagd om mee te 
werken aan een pilot in de regio om zorg-onderwijsarrangementen mogelijk te maken.  
Bestuurders zullen worden gevraagd om de aanvraag te ondertekenen.  
 

8. Rondvraag en afsluiting 
--  

 
Vergaderplanning 2022/2023: 
 
Regiegroep 2022 /2023 OOGO 2023  

24 november 2022 van 10.00 uur  – 12.00 uur  
9 februari 2023 van 10.00 uur – 12.00 uur  
14 april 2023 van 10.00 uur – 12.00 uur 25 mei 2023 10.00 uur – 12.00 uur  
21 september 2023 van 10. 00 uur – 12.00 uur   
23 november 2023 van 10.00 uur – 12.00 uur  10 oktober 2023 10.00 uur – 12.00 uur 
 




